
  
 
 
 
 
 
  
 
 

1. Bruslařský klub Buď Inline Ostrava, z. s. 

Kubalova 394/59, 700 30 Ostrava 

IČ: 05048907 

V zastoupení: Mgr. et Mgr. Marek Švajný 

 

TISKOVÁ ZPRÁVA | KOLEČKO SPOJUJE 2024 

MALÁ ŽENA S VELKÝM SRDCEM 

Letošní již 8. ročník benefiční jízdy Kolečko spojuje pokračoval ve stejném duchu i systému 

přerozdělení výtěžku z minulého roku. Hned v úvodu je třeba zmínit, že nastolené změny s sebou 

přinesly jen pozitivní výstupy. A jestliže 7. ročník byl ročníkem přelomovým, letošní 8. ročník by se dal 

označit za ročník skokový a emotivní. Nejenže jsme společně opět pokořili všechny dosavadní rekordy, 

ať už se jedná o návštěvnost, ujeté kilometry či finální výtěžek, ale především se psaly nádherné  

a dojemné příběhy od začátku až do konce.  

Pojďme si nyní připomenout celý letošní ročník od samotného počátku. Jak a kdy to všechno 

začalo? Jak jsme volili toho, koho budeme podporovat? Jak dopadlo hlasování? A proč to bylo nakonec 

všechno tak trochu jinak? Dne 26. 3. 2024 byla vypsána veřejná výzva na sociální síti Facebook za účelem 

výběru jednotlivce, kterého budeme letos podporovat. Nominováno a osloveno bylo 5 jednotlivců, 

potažmo jejich zákonných zástupců, z nichž se nakonec 3 rozhodli pro účast ve veřejném hlasování  

o celkovém vítězi, kterému připadne polovina letošního výtěžku. Nominováni byli Pavlínka Čižnárová, 

5,5letá holčička se vzácným genetickým Phelan-McDermid syndromem (GS), Davídek Gluc, 3,5letý 

chlapeček s dětskou mozkovou obrnou (DMO) a Lea Žůrková, 54letá žena s diagnózou osteogenesis 

imperfekta (OI). Všichni 3 nominovaní vytvořili emotivní medailonky z jejich běžného dne, který je pro 

zdravého člověka jen stěží představitelný. Dne 16. 5. 2024 jsme zveřejnili příspěvek s veřejným 

hlasováním. Ten probíhal kontinuálně do 31. 5. 2024 a za pouhých 16 dní nasbíral bezmála  

800 odpovědí. Výsledné pořadí bylo následovné: 1. místo Lea Žůrková (OI) , 2. místo Pavlínka Čižnárová 

(GS) a 3. místo Davídek Gluc (DMO). V následujících dnech byli všichni nominováni telefonicky oficiálně 



  
 
 
 
 
 
  
 
 
informováni o výsledcích hlasování. V posledním telefonátu s paní Leou Žůrkovou se stalo něco 

překvapivého. Po oznámení jejího vítězství se paní Žůrková po chvilce rozhodla, že své prvenství 

přenechá ve prospěch obou dětí a vzdá se tak svého nároku na letošní výtěžek. Tato malá žena s velkým 

srdcem navzdory své tíživé zdravotní situaci a potřebě nového bezbariérového koutu prokázala ty 

nejvyšší morální hodnoty a dala Kolečku opět vyšší rozměr a smysl. 

Nyní už se přesuneme na start benefiční jízdy, tedy do neděle 1. 9. 2024. Zahájení benefiční jízdy 

jsme opět museli posunout, letos však o pouhých 15 minut na rozdíl od předchozích 2 ročníků. Letos 

jsme byli mnohem lépe připraveni na prvotní nápor příchozích účastníků, a tak se nám povedlo počkat 

snad na všechny, kteří si nechtěli nechat ujít zahajovací kolo benefiční jízdy. Zahajovací 400metrové kolo 

odstartovalo v 11:15 v čele s hudebním doprovodem Rádia Čas a dvěma moderátory na korbě 

automobilu, v závěsu se již tradičně připojili motorkáři z ostravského Harley klubu HOG Ostrava Chapter  

a za nimi se již linul nekonečný dav všech kolečkářů. První kolo bylo symbolické a neměřené. Časomíra  

i měřící systém se spustili jako obvykle v kole druhém při průjezdu prvního kolečkáře startem, respektive 

měřící branou Irontime. Právě díky společnosti Irontime má každý účastník aktuální informaci o svém 

výkonu a my přehled o celkově ujeté vzdálenosti. 

Po prvotním návalu a odstartování jízdy se situace na recepci již uklidnila, a tak mohla započít 

další fáze, což je prodej tomboly a triček. Následně se začali objevovat první účastníci, kteří si přijeli pro 

svou odměnu za 15 a více ujetých kilometrů. Odměnou těmto vytrvalcům je tradičně kobliha od 

společnosti Pekaři a spol. Nutno dodat, že letos tuto hranici překonalo tolik účastníku, že na všechny 

kobliha snad ani nezbyla. Tímto se chceme omluvit všem, na které nevyšlo a dostali pouze malou 

kompenzaci ve formě lízátka či nálepky. Recepce rovněž slouží jako informační místo například pro 

zjišťování ujetých kilometrů pro ty účastníky, kteří nemají možnost sledovat výsledky online na webu či 

v aplikaci Kolečko spojuje. Už na začátku dne byla situace ohledně návštěvnosti a překonání dosavadního 

rekordu účastníků velmi nadějná, což značilo absolutně plné parkoviště, nekončící řady ještě před 

spuštěním registrací a akreditací a výhled ideálního počasí pro venkovní sportovní akci. A světe div se, 

účastnický rekord byl překonán už v průběhu dopoledne. Příjemným překvapením bylo finální číslo, 

které se zastavilo na hodnotě 410 účastníků. Kdo by to byl čekal, že po loňském přelomovém ročníku, 

kdy poskočila návštěvnost o bezmála 100 účastníků se letos přehoupneme opět přes další magickou 

stovku.  



  
 
 
 
 
 
  
 
 

Celým dnem provázela účastníky akce stejně jako loni Tereza Pufferová, moderátorka Rádia Čas 

a České televize. Po boku jí letos stál staronový moderátor Petr Wantula, činovník a člen výkonného 

výboru 1. Bruslařského klubu Buď Inline Ostrava, z. s., který stál při zrodu celé akce před více než 8 lety. 

Dále jsme měli tu čest přivítat na Kolečku po 8 letech hudebního samouka, písničkáře a kamaráda Jakuba 

Havlíčka, jenž pro benefiční jízdu letos složil a napsal i oficiální hymnu, kterou zahrál na kytaru a zazpíval 

společně s Terkou před vypuknutím zahajovacího kola. Dále už se rozjel celý kolotoč na plné obrátky  

a každý z účastníků si na akci našel to své. V rámci celého dne byl připraven bohatý doprovodný program 

na téma „Život s handicapem“, který si pro účastníky připravili právě podporované neziskové organizace. 

Dále si účastníci mohli vyzkoušet výuku inline bruslení a workshop Freestyle Slalomu z dílny Buď Inline 

Ostrava. Každý účastník si mohl zapůjčit a vyzkoušet brusle značky Tempish v mobilní půjčovně  

Buď INLine Ostrava. Pro případ, že by se někomu porouchala kolečka byl pro účastníky k dispozici tzv. 

servis box Dotáhni kolečko.  

 Pro milovníky motosportu si generální partner Brembo Czech připravil trenažér Formule 1. 

Ostravská univerzita již tradičně nabízí měření tělesného složení spolu s odpočinkovou zónou. Celou akci 

hudebně i mediálně zaštítilo Rádio Čas, které si zároveň připravilo aktivity jako malování na obličej  

a herní zónu pro děti. Jako úkryt před sluncem i deštěm je na akci každoročně hlavní stan, který slouží 

taktéž jako jídelní zóna a v závěru akce i jakožto předávací místo pro závěrečný ceremoniál. 

Z občerstvení letos účastníci mohli volit mezi tradičními pokrmy jako byl guláš nebo klobása, z lehčích 

jídel byla k mání pizza či bagetky. Z nabídky nápojů byly k dispozici limonády, voda, alko i nealko pivo  

a také tradiční káva od Mental Café. O příjemné bezplatné osvěžení v podobě čerstvé vody a vodní 

rozprašovací brány se postaraly Ostravské vodárny a kanalizace. O celodenní zdravotnický dozor a první 

pomoc se starali záchranáři z Rescue Ostrava. Nezapomněli jsme spolu s Johnny servis ani na 

bezbariérové WC pro handicapované. Od počátku až do samotného závěru benefiční jízdy byl k akci 

připraven všudypřítomný fotograf Stanislav Dostál a kameraman Kryštof Hartman. Tito 2 lidé se starají 

o zachycení nezapomenutelných zážitků a skvělé atmosféry v podobě fotografií a aftermovie, na které 

se můžete těšit. 

Společným jmenovatelem celé akce je ochota nezištně pomáhat potřebným. A když se pro 

dobrou věc spojí 410 osob, které se aktivně zapojí svým sportovním výkonem, výsledkem je radost  

a nadšení ze společně odvedené práce. Třešničkou na dortu pro všechny zúčastněné je samozřejmě 

opětovné překonání všech dosavadních rekordů z předešlých let. Držte si klobouky, letos to byla jízda. 



  
 
 
 
 
 
  
 
 
Těchto 410 hrdinů a hrdinek dokázalo za 5 hodin ujet neuvěřitelných 14 218,8 km, což je o zhruba  

4 000 km více než tomu bylo minulý rok. Celková vybraná částka se zastavila na čísle 130 656 Kč. Suma 

sumárum se tak vyjelo v přepočtu 142 218 Kč, tedy více než bylo skutečně vybráno. V takovém případě 

se konečný výtěžek rovná maximálně hodnotě vybraných financí. Nicméně to by to nebylo Kolečko, 

abychom se v tom ještě nezamotali. Onen rozdíl mezi vyjetými kilometry a vybranou částkou činí  

11 562 Kč. Po rychlé kalkulaci se pořadatelé rozhodli tuto částku věnovat právě největší hrdince 

letošního ročníku, paní Žůrkové jako příspěvek na její bezbariérový sprchový kout. Tento finanční rozdíl 

byl hrazen z finančního daru společnosti Raynet stejně jako rozdíl, jež vznikl v loňském roce.  

Jak to tedy nakonec vše dopadlo a komu kolik připadlo? Celková vybraná částka se generuje 

z příjmů ze startovného účastníků, dobrovolných darů, prodeje tomboly a prodeje doplňkových 

předmětů. Za každý ujetý kilometr přičítáme 10 Kč (koeficient 10), maximálně však do hodnoty celkové 

vybrané částky. Výtěžek se tedy rovná násobku ujetých kilometrů a koeficientu. V případě, že je výtěžek 

nižší než celková vybraná částka, mají organizátoři možnost s tímto rozdílem naložit dle libosti. Celková 

hodnota výtěžku se následně rozdělí polovičním poměrem mezi jednotlivce a organizace. Jednotlivé 

organizace poté dostanou poměrovou část poloviny celkového výtěžku dle preferenčních hlasů 

účastníků. Dle přání paní Žůrkové bylo 50 % letošního výtěžku pro jednotlivce dále rozděleno rovným 

dílem mezi obě děti.  

Níže je uvedeno konečné a přehledné rozdělení letošního výtěžku:  

 Pavlínka Čižnárová: 32 664 Kč 

 *Davídek Gluc: 32 664 Kč/41 616 Kč 

 Oddělení dětské neurologie Fakultní nemocnice Ostrava: 18 872 Kč 

 Bílá holubice: 6 049 Kč 

 Čmeláček: 7 501 Kč 

 Charita Ostrava: 7 985 Kč 

 *Paraflorbal Ostrava: 8 952 Kč/0 Kč 

 Strom života: 8 952 Kč 

 Mikasa: 7 017 Kč 

*Nádherný počin jsme zaznamenali ihned po přerozdělení a předání výtěžku organizacím a jednotlivcům, kdy se 
členové Paraflorbalu Ostrava rozhodli svůj výtěžek ve výši 8 952 Kč věnovat Davídkovi Glucovi! 



  
 
 
 
 
 
  
 
 

Kolečko spojuje je osvětový projekt s velkým přesahem a obrovskou přidanou hodnotou. Proto 

se sluší poděkovat všem těm, kteří tuto myšlenku nejen sdílejí, ale především podporují. Velké 

poděkování úvodem patří všem finančním partnerům, bez kterých bychom každoročně nemohli zažívat 

nádhernou atmosféru benefiční jízdy. Konkrétně děkujeme generálnímu partnerovi, společnosti 

Brembo Czech, která se do akce zapojila již podruhé v řadě, a to nejen finančně, ale také v rámci 

doprovodného programu a prostřednictvím svých zaměstnanců, rodinných příslušníků a jejich výkonů. 

Dále bychom chtěli moc poděkovat Moravskoslezskému kraji a Úřadu městského obvodu Ostrava-Jih za 

dlouhodobé spolufinancování projektu. Letos patří dík také statutární město Ostrava za jeho finanční 

podporu. Dále děkujeme společnostem Irontime, ha-vel, Raynet, ABB a Úřadu městského obvodu 

Ostrava Vítkovice za jejich finanční dary.  

Stálicí a hlavním mediálním partnerem benefiční jízdy bylo už popáté Rádio Čas, kterému tímto 

oficiálně děkujeme. Dalším tradičním hlavním mediálním partnerem benefiční jízdy je Forum Nová 

Karolina, která pravidelně láká návštěvníky obchodního centra na benefiční jízdu Kolečko spojuje formou 

videospotu, letáčku i plakátů. Mimo to vždy daruje krásné ceny do naší dobročinné tomboly, případně 

ceny pro vítěze. Za živý vstup a pozvánku do vysílání Dobrého rána děkujeme České televizi. Další 

z mediálních partnerů je TV Polar, která odvysílala pozvánky na benefiční jízdu. Městské obvody  

Ostrava-Jih a Ostrava Vítkovice zvali své obyvatele na benefiční jízdu na sociálních sítích. Články 

s pozvánkou vyšly rovněž v Moravskoslezském deníku a měsíčníku Program. Poděkování patří také 

marketingovým organizacím Ovamedia a Melvin, které nám poskytly výrazné slevy na reklamní 

billboardy, cedule a ostatní reklamní plochy.  

S benefiční jízdou jsou již tradičně spojeny dřevěné pamětní medaile pro účastníky, které nám 

každoročně dodává Martin Jurek z Jurek Design. Mimo jiné nám znovu zapůjčil nádhernou dřevěnou 

magnetickou mapu ČR, kde mohou účastníci zaznačit, ze kterých koutů republiky se za námi vydali. 

Každoročně oceňujeme 3 nejvytrvalejší účastníky benefiční jízdy v kategorii muž, žena a dítě. Letos jsme 

díky dostatečnému množství cen mohli ocenit i 3 nejvytrvalejší družstva v kategorii týmy. Ceny pro vítěze 

zajistili 1. Bruslařský klub Buď Inline Ostrava, ABB, Brembo Czech, Emotion park, Fakultní nemocnice 

Ostrava, Forum Nová Karolina, Jurek Design a Tempish. K benefiční jízdě neodmyslitelně patří i ruličková 

tobola. Ceny do tomboly zajistili 1. Bruslařský klub Buď Inline Ostrava, Brembo Czech, Fakultní 

nemocnice Ostrava, Forum Nová Karolina, Pekaři a spol. a Tempish,  



  
 
 
 
 
 
  
 
 

Po loňské premiéře jsme opět využili aplikaci Kolečko spojuje. Bohužel stále se nám nepodařilo 

zajistit verzi pro Apple. Do příštích let bychom rádi vytvořili aplikaci i pro uživatele Applu, tak aby měl 

každý okamžitý přehled o svých ujetých kilometrech, potažmo výtěžku. Autorem aplikace Kolečko 

spojuje pro Androidy je Lukáš Pavelka pod záštitou projektu MyCondy. 

Za organizátora 1. Bruslařský klub Buď Inline Ostrava a celý organizační tým benefiční jízdy 

Kolečko spojuje bych na závěr ještě jednou mile rád poděkoval všem participujícím subjektům, 

generálnímu partnerovi, hlavním partnerům, hlavnímu mediálnímu partnerovi, mediálním partnerům, 

partnerům, dobrovolníkům, organizátorům, a především všem zúčastněným, kteří jste přidali ruku k dílu 

a odvedli kus práce s námi i za nás. Stejně jako loni vnímám, že Kolečko spojuje má obrovský přesah a 

nikdy nekončící potenciál nad rámec jednodenní sportovně kulturní akce s cílem pomáhat potřebným. 

Pokud jsem loni závěrem řekl, že už nemám strach o budoucnost tohoto projektu, letos to řeknu trochu 

jinak. Začínám mít obavy, ač příjemné, co budeme dělat až vás bude tolik, že se na areál už nevejdeme. 

Již nyní máme spoustu námětů, připomínek a zlepšení pro nadcházející ročník. Příprava dalšího ročníku 

totiž začíná v momentě realizace toho předešlého. Sám sebe uklidňuji slovy lidového rčení „dobrých lidí 

se vždycky vejde“, a tímto se loučím a zároveň těším, co společně dokážeme příští rok! 

 

 

V Ostravě dne 27. 9. 2024     Marek Švajný, předseda klubu 
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